
ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ
Kereszténydemokrata Néppárt

Képvisel őcsoportja
2008 Í".0 1 9 .

Írásbelikérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére
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Tisztelt Elnök Asszony !

„Segítsünk a barlangászoknak!” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok
benyújtani Dr. Székely Tamás egészségügyi miniszterhez . A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

A 2006 évi CXV. Törvény értelmében
„ 6) Nem az E. alap terhére vehetők igénybe :

e) a külön jogszabályban meghatározott különösen veszélyes (extrém) sportolás közben
bekövetkezett baleset miatt szükségessé vált ellátások, . . . "
A külön jogszabály, a Kormány 319/2006 . (XII. 23 .) Korm. Rendelete 5/B§ szerint :
„a) vizisízés
b)jet-ski
c) vadvízi evezés
d) hegy- és sziklamászás az V. foktól (?) ,
e) magashegyi expedíció ,
f) barlangászat,
g) bázisugrás, mélyxbeugrás (bungee jumping) ,
h falmászás,
í) roncsautó (auto-crash) sport, raly,

j) hőlégballonozás,
k)félkezes (?) és nyílt tengeri vitorlázás ,
l) sárkányrepülés, ejtőernyőzés, paplanernyőzés, műrepülés .

A jogszabály tehát kizárja azt, hogy az E Alap terhére történjen számos, hazánkban i s
polgárjogot nyert, ismert tevékenység közben bekövetkez ő sérülés gyógykezelése. Leginkább
a barlangászat az, amely nem tekinthető extrém tevékenységnek. A barlangászok jelentős —
legalább természetismereti — hasznot is hoznak a közösségnek, a társadalomnak. A
barlangászoknak „polgári” foglalkozásuk van, fizetik a társadalombiztosítási járulékot .
Ráadásul mindegyikük rendelkezik az Európai Egészségügyi Kártyával, amelynek alapjá n
külföldön bárhol biztosított a gyógykezelésük . Itthon azonban a barlangban elszenvedett
sérülésük gyógykezelése nem finanszírozható az E . Alap terhére. A jogszabállyal sikerül t
kiirtani a barlangászattal kapcsolatos sérülések bejelentését . A statisztika javult, a helyzet nem
változott.



Tisztelt Miniszter Úr !

Ugye, Ön szerint is itt az ideje az említett törvény és Kormányrendele t
módosításának?

Ugye, az Alkotmánnyal is ellenkező mai utasítást megváltoztatják ?

Ugye, a jogszabályt kijavítják, mert ezzel a típusos „kommunikáció s
látszatintézkedés"-sel most csak a statisztika javult ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2008 . december 18 .

Dr. Puskás Tivada r
Kereszténydemokrata Néppárt
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